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ZÁPIS 

z 12. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
konaného ve středu 19. června 2024 od 14 hodin 

v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Marek Bouška, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 
Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 
prof. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Bc. Martin Šanda 
Bc. Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

Bc. Jana Hrušková 
Ing. Petr Leinweber 
Ing. Marie Nevyhoštěná  

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Petr Česla, Ph.D. (proděkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Dr. (proděkan FChT) 
prof. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
Ing. Helena Bendová, Ph.D. (UEnviChI) 
doc. Ing. Libor Dušek, Ph.D. (UEnviChI) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského akademicky zaměřeného studijního 
programu – Biomateriály  

3. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského profesně zaměřeného studijního 
programu – Chemie piva a fermentovaných produktů 

4. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice doc. Adam 
přivítal všechny senátory a hosty a informoval o řádně doručených omluvenkách nepřítomných 
senátorů. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání a požádal 
senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky ani doplňující 
návrhy nebyly vzneseny. Přítomní senátoři schválili program 12. zasedání AS FChT UPCE. 

Hlasování: 12–0–0 (pro–proti–zdržel se) 

2.  Projednání žádosti o akreditaci bakalářského akademicky zaměřeného studijního 
programu – Biomateriály 

Předkladatel prof. Němec představil žádost o akreditaci studijního programu, jehož garantem 
je RNDr. Jiří Handl, Ph.D. Upřesnil, že cílem je rozšíření nabídky atraktivních studijních programů 
nabízených na FChT UPCE za účelem přilákání více zájemců o studium. 

V souvislosti s touto žádostí byl senátorem prof. Weidlichem zaslán následující dotaz: 
 „Do jaké míry existuje opravdový zájem na FChT posuzovat odbornou úroveň vyučujících, 

kteří jsou garantem a přednášejícím povinných předmětů v nově schvalovaných Bc. studijních 

programech? Konkrétně, např. v navrhovaném Bc. studijním programu „Biomateriály“ je garantem 

a/nebo přednášejícím dle přiloženého formuláře C-1 „Personální zabezpečení“ i osoba, která nemá 

vystudovaný obor, jež přednáší, respektive garantuje a její ohlasy publikací dle WoS a Scopus zůstaly 

nevyplněné, respektive jsou přeškrtnuté a H-index není uveden.“ 
V rámci diskuze k tomuto dotazu bylo uvedeno, že FChT má zájem o to, aby výuku zajišťovaly 

pracovníci s dostatečnou odbornou úrovní. Konkrétní personální zajištění v rámci daného SP bude 
ještě projednáno s vedoucím pracoviště a garantem SP. Diskutováno bylo i zapojení prof. Bajerové 
do výuky laboratorních cvičení v rámci daného programu, a to v souvislosti s její vytížeností 
související s pozicí prorektorky UPCE. 

Před hlasováním o usnesení ještě předseda AS FChT doc. Adam upřesnil, že dle Jednacího řádu 
AS FChT, čl. 6, odst. 3a, se senát k danému návrhu pouze vyjadřuje, nikoli jej schvaluje. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal návrh 

žádosti o udělení akreditace bakalářského akademicky zaměřeného studijního programu Biomateriály. 

Hlasování: 11–0–1 

3. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského profesně zaměřeného studijního 
programu – Chemie piva a fermentovaných produktů“ 

Předkladatel prof. Němec představil daný materiál a informoval, že se jedná o žádost, která byla 
nově generována IS AKRES. Garantkou programu je prof. Ing. Petra Bajerová, Ph.D. Jedná se 
o profesně zaměřený studijní program, kde se v rámci studia počítá s delší praxí studentů, a to v délce 
12 týdnů. 

V rámci diskuze k danému programu bylo vysvětleno, že i absolventi tohoto profesně 
zaměřeného SP budou moci následně podat přihlášku do stávajících navazujících SP realizovaných 
na FChT. Dále bylo diskutováno i poměrně velké zapojení garantky prof. Bajerové do výuky v rámci 
daného programu včetně laboratorních cvičení, a to v souvislosti s její vytížeností související s pozicí 
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prorektorky UPCE. Děkan prof. Němec i někteří senátoři se shodli na tom, že je žádoucí, aby své 
znalosti studentům v rámci výuky specializovaných laboratorních cvičení předávali i akademičtí 
pracovníci na úrovni profesorů. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal návrh 

žádosti o udělení akreditace bakalářského profesně zaměřeného studijního programu Chemie piva 

a fermentovaných produktů 

Hlasování: 12–0–0 

4. Různé 

Předseda AS FChT informoval o telefonické komunikaci s prof. Pouzarem ohledně e-mailu. 
„Žádost o projednání otázky ochrany svobody vyjadřování na FChT“, který dostali den před 
zasedáním všichni členové AS FChT i vedení fakulty. Vzhledem k velmi krátké době mezi rozesláním 
tohoto e-mailu a vlastním zasedáním bylo dohodnuto, že prof. Pouzar bude pozván na zasedání, které 
se bude konat po prázdninách. Na žádost prof. Pouzara tlumočil doc. Adam jeho vyjádření, které je 
i součástí daného e-mailu, že prof. Pouzar nechtěl nijak poškodit dobré jméno UPCE ani FChT a že 
jeho vyjádření na sociální síti mělo charakter sarkastického povzdechu reflektujícího momentální 
pocit. Děkan prof. Němec v této souvislosti upřesnil, o jaké porušení Pracovního řádu Univerzity 
Pardubice se v tomto případě mělo jednat.  

Ing. Bendová, která se zasedání zúčastnila jako host z členů akademické obce, vznesla 
následující dotazy: 

1. Zaměstnanci UEnviChI (i garant studijního programu) byli 10. 6. informováni o nepřijímání 

studentů do 1. ročníku NMgr SP Chemické a procesní inženýrství (Obor Chemické inženýrství 

a Ochrana životního prostředí). Zároveň ale nebyli informováni studenti zajímající se o uvedený obor. 

Nedošlo tím k narušení důvěry studentů k instituci a poškození „dobrého jména“? Pravděpodobně 

tímto postupem přišli o možnost přihlásit se např. na jinou školu (obor chemické inženýrství). 

Děkan prof. Němec vysvětlil důvody pro toto rozhodnutí. Mezi hlavní patří fakt, že FChT nemá 
zájem realizovat SP, kde je zapsán pouze velmi malý počet studentů. V této souvislosti a v souladu se 
směrnicí o přijímacím řízení rovněž nebudou otevřeny i některé SP v bakalářském stupni studia. 
Studentům ale bude vždy nabídnuta možná alternativa. 

2. Bude zveřejněna přesná metodika hodnocení zaměstnanců na základě publikací a výuky 

a počet bodů, který je třeba dosáhnout? Budou zveřejněna pravidla pro udělování atestací pro výuku 

a hodnocení publikací?  

V případě dotazu na metodiku hodnocení akademických a vědeckých pracovníků bylo uvedeno, 
že se na daném dokumentu intenzivně pracuje. 

Předseda AS FChT doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům za aktivní účast 
a zasedání ukončil. 

V Pardubicích 24. 6. 2024 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D.  
  předseda AS FChT UPCE 


